
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Muchackiego 

na 33. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 maja 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra sprawiedliwości Marka Biernackiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Kilka dni temu zostały ogłoszone wyniki egzaminów dla osób starających się o tytuł radcy prawnego lub 

adwokata. Przy tej okazji pojawiają się pytania wielu tych osób, dlaczego egzamin końcowy musi tak dużo 

kosztować. Na co składa się kwota ponad 1 tysiąca zł, którą muszą uiścić kandydaci? Proszę również o udzie-

lenie informacji, jakie były koszty egzaminu radcowskiego i adwokackiego, kiedy jeszcze przeprowadzały je 

samodzielnie korporacje. 

Ponadto proszę o podanie przesłanek, jakie spowodowały podniesienie opłaty rocznej za aplikację rad-

cowską w 2013 r. Kwestia ta ma ogromne znaczenie dla bardzo wielu aplikantów. Kwota blisko 5 tysięcy zł 

rocznie stanowi równowartość kilkumiesięcznych zarobków większości aplikantów, dlatego uważam, że 

ministerstwo powinno skonsultować z korporacjami obniżenie tej opłaty w przyszłości. 

Z wyrazami szacunku 

Rafał Muchacki 




